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El Partit Socialdemòcrata (PS) 
va acusar ahir la majoria de de-
dicar un percentatge cada cop 
més baix dels pressupostos al 
turisme i a la promoció exteri-
or. El cap de l’oposició, Jaume 
Bartumeu, va fer públic un qua-
dre comparatiu dels capítols 
pressupostaris corresponents 
a aquest sector, que constaten 
que l’any 1992 es destinava un 
3,6% del pressupost al turisme 
(4,25 milions d’euros), mentre 
que el 2007 es va destinar un 
2,2% (8,70 milions). 

Pel que fa a la promoció exte-
rior, les xifres apunten que l’any 
1992 s’hi va dedicar el 2,5% del 
pressupost (3 milions), mentre 
que l’any passat s’hi va destinar 
el 1,4% (5,26 milions). Les ma-
teixes dades presentades pel PS 
indiquen que, mesurat amb va-
lors constants, l’any 2002 es van 
destinar 5,14 milions d’euros al 
turisme i la promoció exterior, 
mentre que el 2007 s’hi van es-
merçar 5,26 milions.

Bartumeu va difondre aques-
tes dades en la primera compa-
reixença pública posterior a les 
vacances estivals, després d’una 
reunió mantinguda amb cinc 
empresaris dels sectors turístic 
i hoteler d’Andorra i amb l’ac-
tual diputat del PSC-PSOE per 
Lleida i portaveu de turisme 
del grup socialista del Congrés 
dels  Diputats, Fèlix Larrosa. 

Després de la reunió, Bartu-

meu va avançar que els social-
demòcrates estan treballant en 
el desenvolupament d’un nou 
model turístic que estigui en 
consonància amb els professio-
nals del sector. “La participació 
de tots els agents socials i eco-
nòmics implicats en el sector 
turístic és imprescindible per 
crear les polítiques més encer-
tades i efectives”, va assegurar 
Bartumeu, que es va compro-
metre a “escoltar el sector i li-
derar un nou model de turisme 
consensuat que ajudi a revitalit-
zar la nostra economia”.

comerciants i hotelers
El cap de l’oposició va apun-
tar també que en els dies en-
trants té previst reunir-se amb 
la recentment creada Federació 
d’Associacions de Comerciants. 
En aquest sentit, Bartumeu es 
va mostrar satisfet de la crea-
ció d’aquesta confederació, així 
com dels moviments que s’estan 
realitzant des del sector hoteler 
per unir esforços. “Serà molt 
positiu que els hotelers arribin 
a la conclusió que no cal que hi 
hagi dos associacions hoteleres 
al país”, va argumentar el líder 
socialdemòcrata.

acords amb l’estat espanyol
De la seva banda, Larrosa va 
coincidir amb el Partit Social-
demòcrata en la importància 
de mantenir una estreta col-
laboració entre els sectors pú-
blic i privat i en la “necessitat 

de treballar amb eficàcia i co-
neixement dels mercats inter-
nacionals”. En aquest sentit, el 
diputat socialista va afegir que 
cal treballar en una doble ves-
sant: “Oferir productes d’alt va-
lor i excel·lir en matèria de co-
mercialització internacional.”   

Pel que fa al coneixement 
dels mercats internacionals i a 
la col·laboració en matèria de 
turisme, Larrosa va avançar que 
l’Estat espanyol pot aportar la 
seva experiència a Andorra en 
un futur si els dos països arri-
ben a acords. “Estic convençut 
que es pot entrar en matèria de 
col·laboració amb Espanya”, va 
assegurar el diputat. 

Bartumeu acusa la majoria de destinar 
cada cop menys recursos al turisme
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el diputat del psc-psoe Fèlix larrosa mira el cap de l’oposició, Jaume bartumeu, durant la compareixença d’ahir. 

Un total de 1.430 dúmpers han 
traslladat prop de 32.000 tones 
des del túnel dels Dos Valires 
fins a l’abocador de Beixalís 
des que es van iniciar les feines. 
Aquesta xifra suposa gairebé el 
10 per cent de l’excedent total 
de terres del túnel, quantificat 
en 332.500 tones. Entre el 16 de 
juliol i el 8 d’agost, quan es va 
fer l’aturada per vacances, s’ha-
vien traslladat unes 28.000 tones 

de runes, mentre que en els dos 
últims dies, des que s’ha reprès 
l’activitat, se n’han transpor-
tat unes 3.600 més. Així, des de 
l’inici dels treballs s’ha abocat 
pràcticament el 10% del total 
d’excedent de terres del túnel 
dels Dos Valires, quantificat en 
332.500 tones. 

La comissió de trànsit, que du-
rant la primera fase dels treballs 
es reunia diàriament, es va trobar 
dilluns per primer cop després 
de l’aturada i va decidir que l’ens 

es reunirà dos cops per setmana 
fins que comenci el període es-
colar. Un cop comenci l’escola, la 
comissió de trànsit es tornarà a 
reunir diàriament, amb l’objectiu 
d’adaptar el trànsit de camions a 
la situació. Inicialment es va pre-
veure que durant els períodes de 
vacances es traslladessin les ter-
res vuit hores al dia, mentre que 
en el període escolar es preveien 
cinc hores de treballs, repartits 
entre les 9.30 i les 12.30 hores i 
entre les 14 i les 16.30 hores. 

Beixalís ha rebut el 10% de 
l’excedent de terres del túnel

trasllat de terres del tÚnel dels dos valires
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un dúmper passa per l’avinguda copríncep de Gaulle. 

el ps dubta que l’expo saragossa 
comporti “grans resultats” turístics
El cap de l’oposició, Jaume Bartumeu, va posar en dubte ahir 
que l’Expo Saragossa suposi “grans resultats” per a Andorra en 
l’àmbit turístic. Tot i admetre que el nombre de visitants apuntat 
des de l’organització és alt, el líder socialdemòcrata va assegurar 
que “el pavelló podria haver estat molt millor” i va argumentar 
que “si hi hagués hagut una concertació amb el sector privat en 
lloc de portar a terme la política d’ordeno i mano, la promoció 
hauria estat millor”. 

Pel que fa als balanços positius que està fent l’organització 
des dels primers dies per l’elevada assistència de públic que ha 
passat pel pavelló andorrà, Bartumeu va assegurar que els libe-
rals “tornen a mostrar una actitud d’autocomplaença i hi ha una 
inexistència d’autocrítica”. 


